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Saksnr.: 145/09-11 Godkjenning av protokoller  

 
Protokoll fra Forbundsstyrets møte nr 08/09-11 og Arbeidsutvalgets møte nr 09/09-11 ble lagt 
fram for godkjenning. 
 

FS-vedtak i saksnr.: 145/09-11 

Protokollene fra henholdsvis FS-møte nr 08 og AU-møte 09 ble godkjent. 

 

Saksnr.: 146/09-11 Styrets arbeid og arbeidsform  

 
A. Arbeidsform, arbeidsfordeling, delegering  
Basert på Presidentens refleksjoner sendt til styret i e-post 14. januar, samt styrets erfaring fra 
de første 7 månedene, drøftet FS framtidig arbeidsform og arbeidsdeling i styret. 
Hovedelementene i drøftingen kan oppsummeres til: 
 
Forbundsstyret og Arbeidsutvalget 
Arbeidsutvalgets mandat, slik det ble vedtatt i mai 2009, danner fortsatt grunnlaget for 
arbeidsdelingen mellom Forbundsstyret og Arbeidsutvalget.  Videre skal det vektlegges: 

- Saksliste og saksdokumenter til AU skal i regelen være komplette i den forstand at 
det skal være mulig for FS å danne seg et reelt inntrykk av hva som skal behandles.  
Dette bl.a. med tanke på å kunne komme med innspill (til både innhold og 
behandlingsform) i forkant av AU-møtet. 

- I de saker der Arbeidsutvalget velger å fremme en innstilling til styret, skal saken 
belyses grundig (pro et contra) og eventuelt flere alternativer skal være vurdert og 
dokumentert, som en del av saksforberedelsen.  

 
Forbundsstyret og regionslederne 
Forbundsråd og Ledermøter er viktige arenaer, som ytterligere kan forbedres sammen med 
regionene.  Kontakten mellom FS og Regionsleder/Regionsstyre drøftes med regionslederne i 
lys av de endringer som har funnet sted med hensyn til regionskontakter i FS.  FS vil legge 
stor vekt på å utvikle Forbundsrådet til en best mulig møteplass.  
 
B. Forbundsstyrets oppgavematrise 
Forbundsstyrets oppgavefordelingsmatrise ble ajourført med angivelse av fagpolitisk ansvar 
på handlingsplanens 10 fokusområder.   
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I tillegg til fagområder som på et tidligere tidspunkt var fordelt, ble følgende områder tildelt 
fagpolitisk ansvarsperson: 
 
Håndballidretten : Berit Hagen 
Målinger i organisasjonen : Kjersti J. Steinskog 
Klubbutvikling : Bente Aksnes 
Anlegg : Morten Finborud/Karl-Arne Johannessen 
 
C. Årshjulet for styrearbeid 
Forbundsstyret foretok en rask gjennomgang av tidligere utsendt oversikt over saker til 
behandling i FS gjennom tingperioden. 
 
D. Møteplan 
Møteplan for perioden fram til Forbundstinget 2011 ble fastsatt.  I denne sammenheng ble 
det initiert en drøfting knyttet til hovedleders oppgaver på seniorlagene.  I første omgang ble 
det fastsatt at styreoppgavene skal gis første prioritet, og at hovedlederoppgavene må 
tilpasses til styrets møtetider.  Hovedlederfunksjonen som helhet settes opp som separat sak 
på et senere møte. 
 
Forbundsstyrets vararepresentant Henriette Skjørdal meldte at hun i perioden medio august 
2010 – medio desember 2010 ville være forhindret fra fysisk møtedeltakelse grunnet studier i 
utlandet. 
 
D.  Representasjonsoppgaver våren 2010 
Oversikt over aktuelle representasjonsoppgaver (basert på tidligere praksis) ble raskt 
gjennomgått på møtet.  Det enkelte FS-medlem sender en oversikt til GS inneholdende de 
oppdragene som er aktuelle for den enkelte. 
 
E. Informasjonsrutiner 
Med utgangspunkt i et betydelig omfang av informasjon (e-poster mv) som sendes FS, hadde 
GS til møtet utarbeidet et første utkast til et kategoriseringssystem basert på en 3 bokstavs 
kode.  (E-postens emnefelt starter alltid med en 3 bokstavs kode.) 
 

FS-vedtak i saksnr.: 146/09-11 

Forbundsstyrtets møteplan for perioden fram til Forbundstinget 2011 fastsatt.  For øvrig til 
orientering og videre arbeid. 
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Saksnr.: 147/09-11 Målinger i organisasjonen 

 
Grunnlagsnotat 
Som grunnlag for drøftingene forelå et grunnlagsnotat utarbeidet av GS.  Hovedpunktene i 
notatet kan oppsummeres til: 
 

 
 
 
Hensikt 

• Få stadig bedre oversikt over hva vi bruker ressursene til.  
• Vise våre medlemmer, og omverden, våre suksesser. 
• Vise og underbygge behov.  (Eksempelvis spilleflater.) 
• Kunne ta de riktige beslutningene i ”gode og onde dager”, med andre ord alltid ha 

klar strategi for å ta grep dersom økonomi eller andre ressursforhold endrer seg. 
• Kunne vise våre medlemmer på en enkel og transparent måte hva vi bruker deres 

innsats og ressursbidrag til. 
• Stimulere våre ulike enheter til å lære av andre/hverandre. 
• Overvåke/dokumentere prosesser og arbeid. 
• Se og følge utvikling over tid. 
• Forutse forventet utvikling – trender. 
• Forklare – finne årsakssammenhenger. 
• Kontrollere resultat opp mot målsetting. 

 
Grunnlag/forutsetninger 

• Vi må ikke legge oss på for ambisiøst/detaljert nivå. 
• Vi må innrette indikatorene slik at de gir mening og føles nyttige. 
• Det må være indikatorer som kan følges opp over tid. 
• Vurdering av ”Nytte-Kostnad” må legges til grunn før iverksetting.  

 
Måleområder 
Ut fra NHFs formål om å lede og utbre, samt representere internasjonalt, kan vi grovt sett 
framstille måleområdene i en matrise der forspalta utgjør produksjonsområdene og hodet 
utgjør innsatsfaktorene. 
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Data 

• Stor mengde statistiske data som allerede ligger i (eller burde ligget) i eksisterende 
registre. 

• Rettet innhenting av data basert på særbehov. 
• Innhenting av data gjennom spørreundersøkelser etc. 

 
Data må kunne detaljeres basert på: 

• Tid. 
• Geografisk (organisasjon). 
• Kjønn/Alder. 
• Nivå. 

 
Eksempel målematrise: 
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Medlemstall              
Lisenstall              
Spillerkartlegging              
Spillerutv.tiltak              
Spillende lag              
Kamper              
Dommere              
Trenere              
Ledere              
Inkludering              
Landslag              
Skolehåndball              
Skader              
Beach Håndball              
Tilskuere Post.liga              
 
Brukerundersøkelse 2010 
Vi har med jevne mellomrom gjennomført brukerundersøkelser i organisasjonen.  
Brukerundersøkelsene har vært et tillegg til de mer hyppige evaluerings-undersøkelsene 
som har vært knyttet opp til enkeltaktiviteter (kurs- og møte-evalueringer, kamptilbuds-
evalueringer etc.). 
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Siste store brukerundersøkelse ble gjennomført i 2006, og en ny er planlagt iverksatt februar 
2010.  Til møtet forelå utkast til metodikk og spørsmålssett. 
 

FS-vedtak i saksnr.: 147/09-11 

Forbundsstyret gir sin tilslutning til de tanker og forslag som framkommer i grunnlags-
notatet om målinger i organisasjonen.  Forbundsstyret ber GS, med bakgrunn i 
Forbundsstyrets drøfting, videreutvikle notatet fram til Ledermøtet i mars. 
 
Forbundsstyret ber om at GS i samarbeid med Kjersti J. Steinskog ferdigstiller og iverksetter 
NHFs brukerundersøkelse 2010.   

 

Saksnr.: 148/09-11 Prosjekt Styrking av norsk topphåndball 

 
Forbundsstyremedlem og medlem av prosjektets styringsgruppe, Bente Aksnes, rapporterte 
status for arbeidet i Prosjekt styrking av norsk topphåndball. 
 
Hovedelementer i rapporten var: 
 
Aktiviteter siste måned: 

• Ny markedsgruppe etablert og i funksjon. 
• Møter i arbeidsgrupper og Styringsgruppe. 
• Arbeids med risikoanalyse iverksatt. 

 
Status/Framdrift 

• Organisasjon 

o Arbeidet med utarbeidelse av elektronisk klubbhåndbok / oppgavestyrings-
verktøy er godt i gang.  Verktøyet kan benyttes pr dato, men prosjektet har 
bestilt noen særtilpasninger. 

o Oppgavemalene tar utgangspunkt i en kjent ”trestruktur” der toppnodene er 
sport, Administrasjon, Arrangement og Marked. 

 
• Arrangement 

o Igangsatt arbeidet med å utvikle en skalerbar dreiebok. 
o I gang med utarbeidelse av kundetilfredshetsundersøkelse. 
o Innhentet informasjon fra klubber om servering, salg av mat og utstyr. 

Bakgrunn for justerbare Best-Practise løsninger. 
 

• Marked 

o Ny markedsgruppe kommet godt i gang. 
o Støtter oppunder utarbeidelsen av felles markedselementer, inklusive 

pakketering av rettigheter. 
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o Støtter å få inn en person med ansvar for salg på vegne av klubbene (gjennom 

NTH) under forutsetning av godt arbeid over. 
o Støtter arbeidet med felles utarbeidelse av medieavtale. 
o Neste møte - videre fremdrift vedrørende tiltak for kortsiktig resultatmål 2, 

samt langsiktige resultatmål.  
 
Resultatmål marked 
• Skape en felles forståelse for veivalget mht markedsarbeid samt legge rammer for et 

fremtidig markedskonsept for topphåndballen i Norge.  Som et resultat av dette arbeidet 
skal det utarbeides en tiltaksplan for perioden. 

• Utvikle et kompetanseutviklingsprogram innen markedsarbeid tilpasset klubbenes 
behov.  

• Bidra til å utarbeide et anbudsdokument som grunnlag for kommende medie-
forhandlinger. 

 
Felles markedselementer 
• Gjennomgått i styringsgruppen 11.01.2010. 
• Avtaler og rettigheter – ivaretas av administrasjonen.  Ingen ting skjer uten å ta hensyn 

til/være enige om eksisterende avtaler og rettigheter fremover 
• Salgselementer – enkelte elementer er klubbenes, enkelte berører NHF.  Håndteres via 

arbeidet over. 
• Forankring i og gjennom klubb oppleves som ivaretatt. 
• Det er ønske fra alle parter å se helhetlig på arbeidet mtp marked, ikke å trekke ut 

enkeltprodukter.  
 

FS-vedtak i saksnr.: 148/09-11 

Til orientering. 

 

Saksnr.: 149/09-11 EURO 2010 

 
I forkant av denne saken ble Bernt Thomassen og Harald Romstad invitert til å delta under 
behandlingen, slik at hele ORGCOM for EURO 2010 deltok under behandlingene av denne 
saken. 
 
Det ble gitt en generell orientering om status og framdrift.  
• Det arrangementstekniske synes vel ivaretatt. 
• Manglende overordnede avtaler med EHF gjør at noen aktiviteter først kan finne sted på 

et senere tidspunkt enn ønsket.  På samme måte som under tidligere mesterskap er dette 
en repeterende rammebetingelse.  

• Som i alle tidligere mesterskap er billettinntektene NHFs hovedinntektskilde og helt 
avgjørende for prosjektets økonomiske sluttresultat.  Billettmodell og forslag til 
billettpriser ble forelagt FS til beslutning. 
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• Standard prosjektplan under utarbeidelse, og forutsettes ferdigstilt i en versjon 1.0 til 
primo mars. 

• Workshop, Wien.  Hovedinntrykket her var at det hadde vært god stemning, høy 
aktivitet, samt at det var blitt produsert mye godt bakgrunnsmateriale med hensyn til det 
videre oppfølgingsarbeidet fram til neste Workshop.  Dette for å skape et vellykket 
EURO 2010 i et koordinert samarbeid med DHF. 

• Neste Workshop vil være på Gardermoen tirsdag 9. og onsdag 10. mars.  I tillegg til 
deltakerne på samlingen i Wien inviteres det 1-2 representanter fra de øvrige 5 regionene 
samt Norsk Topphåndball.   

 
FS-vedtak i saksnr.: 149/09-11 

Rapporter og orienteringer tatt til informasjon.  Billettmodell og billettpriser ble vedtatt slik 
de ble foreslått fra ORGCOMs Workshop. 

 

Saksnr.: 150/09-11  Vårens organisasjonsmøter 

 
A. Ledermøtet 19.-20. mars 
Sted:  Rica Holberg (Oslo) 
 
Med utgangspunkt i drøftingene i etterkant av Ledermøtet i mars, er foreløpig følgende 
saker satt på sakskartet. 
 

Drøftingssaker 

• Framtidig sluttspillmodell i Postenligaen.  
• Håndballotteriet. 
• EURO 2010.  
• Topphåndballprosjektet. 
• Innspill fra regionene/Norsk Topphåndball. 
 

Orienteringer/rapporter 

• Følge opp verdiarbeidet – løfte fram et verdiord pr samling.  
• Målinger i organisasjonen. 
• Handlingsplan – oppdatering på modell og innhold – fokusområder. 
• Strategikonferansen 2010.  
• Innspill fra regionene/Norsk Topphåndball. 
 

På enkelte av drøftingstemaene vil gruppearbeid bli benyttet.  Det kan i denne sammenheng 
være aktuelt med samtidige parallelle prosesser. 
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B. Strategikonferansen 11.-13.juni 
Sted:  Opprinnelig Molde, men sted er under vurdering i lys av kvalifiseringskampen 
(hjemme) for Håndballgutta samme helg. 
 
Foreløpig kjøreplan/rammeprogram for Strategikonferansen: 

• Styreseminar, med etterfølgende arbeidsøkt for det enkelte regionsstyret.  (Fredag) 
• Kommunikasjon som hovedtema i tillegg til arbeid med Strategiplanen. 

o Verden er ikke som før – men det er vi …… 
• Framtidig finansiering.  

o Håndballotteriet: Alternative grep for å etterkomme Lotteritilsynets 
oppfølging av Lotteriforskriften. 

o Innovasjon og kommersiell utvikling. 
• Strategier for perioden 2011 – 2015.  

o Status pr dato. 
o Ønsket utvikling. 
o Hva med framtidsbildene våre – har de kommet nærmere? 

• Konferansen vil veksle mellom plenum og gruppearbeid. 
 

FS-vedtak i saksnr.: 150/09-11 

Foreløpige rammeprogram for Ledermøtet 19.-20.mars og Strategikonferansen 11.-13. juni 
fastsettes i henhold til ovenstående. 

 

Saksnr.: 151/09-11 Håndballotteriet 

 
Med utgangspunkt i Arbeidsutvalgets behandling i saksnr 141/09-11 (se faksimile under), 
drøftet Forbundsstyret hvorledes Håndballotteriet organisasjonsmessig skal behandles fram 
mot Forbundstinget 2011. 
 
Forbundsstyrets drøfting stadfestet Arbeidsutvalgets foreløpige vurderinger og forslag.  
Forbundsstyret ser derfor for seg at Håndballotteriet blir gjenstand for drøftinger både på 
Ledermøtet i mars og på Strategikonferansen i juni.  Forbundsstyret ber om at det 
kommende saksforberedende arbeidet vektlegger både hensynet til å ivareta de ulike 
verdiene i dagens Håndballotteri og behovet for ulike alternativer til dagens Håndballotteri. 
  

Saksnr.: 141/09-11 Håndballotteriet  

Med referanse til Lotteritilsynets presisering av forskriften som definerer 15 år som nedre 

aldersgrense for salg av Håndballotteriet og Forbundstingets vedtak knyttet til lotteriet, hadde 

Arbeidsutvalget en innledende drøfting med hensyn til videre behandling i FS og i 

organisasjonen for øvrig. 
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Arbeidsutvalget anser at den presiseringen vedrørende aldersgrense for loddsalg kan få 

praktiske og økonomiske konsekvenser for Håndballotteriet.  Arbeidsutvalget vil derfor foreslå 

for Forbundsstyret at det allerede fram mot Ledermøtet i mars påbegynnes et utredningsarbeid 

omhandlende ulike scenarioer for Håndballotteriet. 

 

Arbeidsutvalget anser at et slikt utredningsarbeid bl.a. må inneholde ulike alternativer og 

tilnærminger.  Noen nøkkelområder kan være; 

- Lotteriets bidrag til NHFs aktiviteter og konsekvensen av inntektsreduksjoner. 

- Pengestrømsvurderinger med hensyn til innføring av alternative inntektsmuligheter 

dersom lotteriet fjernes eller reduseres i vesentlig grad. 

- Konsekvenser knyttet til: 

o Samme antall lodd fordelt på 15 års klassen og eldre. 

o Erstatte lotteriet, helt eller delvis, med avgifter. 

o Erstatte dagens lotteri med X antall frivillige klubblotterier (hvert lotteri med 

omsetning under NOK 150.000,-). 

 

AU- vedtak i saksnr.: 141/09-11 

Arbeidsutvalget innstiller for Forbundsstyret at saken, etter drøfting i FS 28.01 – 01.02,  

settes på sakskartet for Ledermøtet fredag 19. og lørdag  20.mars 2010. 

Arbeidsutvalget gir GS i oppdrag å utrede/saksforberede lotterisaken til FS-møtet i januar, og 

deretter til Ledermøtet i mars. 

 
FS- vedtak i saksnr.: 151/09-11 

Arbeidsutvalget i samarbeid med GS gis fullmakt til å utarbeide nødvendig dokumentasjon 
og alternative forslag til Ledermøtet i mars. 

 

Saksnr.: 152/09-11 Styrepolitisk innspill - Beach Håndball 

 
Beachlandslagstrenerne Kjetil Lundeberg (M) og Eskil Berg Andreassen (K) deltok under 
behandlingen av denne saken.  Varamedlem til Forbundsstyret, Henriette Skjørdal, innledet 
til drøfting omkring målsettingen om en betydelig økning i utbredelsen av Beach Håndball i 
Norge.  
 
Hovedelementer i innledningen kan oppsummeres til: 
 
Fra Strategiplanen 2009 – 2013 

• Medlemmene skal kunne drive med håndball innendørs, beach håndball og 
alternative håndballaktiviteter, og få muligheter til å utvikle seg opp mot det 
potensialet den enkelte har. 

• Beach håndball skal bli en betydelig gren med en nasjonal serie og videreutvikling av 
NM senior og junior. 

• Landslagene, senior og junior, hevder seg i internasjonale mesterskap. 
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EURO Beach Handball i Larvik 2009 

• ”Det beste mesterskapet som noensinne er blitt arrangert” uttalelse fra EHF. 

• ”Dette er det største og beste minnet jeg kommer til å ha i hele mitt liv” O.C Holden. 

• Entydig positive tilbakemeldinger fra spillere og trenere. 
• Vi må jobbe for at dette arrangementet blir en investering i framtida.  

 
Dette er Beach Handball 

• God underholdning som er uhøytidlig. 
• Spektakulært. 
• Inspirerende. 
• Morsomt for alle aktører. 
• Fartsfylt. 
• Stemningsskapende. 
• Publikumsvennlig. 
• Super arena for å trene inn tekniske momenter som brukes innendørs. 
• Vedlikeholding av det balltekniske fra innendørs sesong. 
• Fin erstatning for tidligere håndballturneringer for senior. 
• Risikoen for skader er minimal. Egnet som alternativ aktivitet. 

 
De viktigste oppgavene 

• Lage handlingsplaner for sentralledd, regionalledd og klubb. 
• Skape entusiasme og motivasjon blant spillere, trenere og ledere. 
• Markedsføring - egne sponsorer(?)  
• Anlegg. 
• Delta i internasjonal tour med klubb/landslag. 
• Sikre økonomien/finansieringen. 
• Beach serier og cuper - i alle regioner. 
• Aldersbestemte regionale samlinger. 
• Motivere klubber til å la beach være en del av treningen. 

 
Oppfølging/framdrift 

• Ambisjoner nasjonalt, regionalt, klubb/lag. 
• Hva er nødvendig kompetanse. 

– Vurdere egen utdanning vs. del av ordinær utdanning. 
• Belyse synergier mellom tradisjonell håndball og beach håndball. 

– Aktivitet, tekniske momenter, kompetansemessig. 
• Hva med Norwegian Beach Tour? Med eksempel fra EHFs Beach Tour. 
• Ressurser, fleksibilitet og kreativitet. 
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FS-vedtak i saksnr.: 152/09-11 

Forbundsstyret oppnevner Henriette Skjørdal som fagpolitisk ansvarlig for arbeidsområdet 
Beach Håndball. Forbundsstyret gir Henriette Skjørdal i oppdrag, i samarbeid med GS; 
 
- Utarbeide forslag til en plan med sikte på å øke utbredelsen av Beach Håndball i Norge. 
- Sammen med GS bidra til gjennomføring av aktiviteter og tiltak i foregående punkt. 

 

Saksnr.: 153/09-11 Rapporter/referater  

 
A. Økonomi 
GS ga i møtet en kort statusrapport med hensyn til regnskapstallene for 2009.  Rapporten var 
i tråd med tidligere prognosemeldinger. 
 
B. NHFs verdier 
Kort statusrapport med bakgrunn i Ledermøtets konklusjoner i november ble gitt i møtet.  
Herunder ble rapportert at plakater for synliggjøring av våre verdier er under utarbeidelse.  
GS ble videre utfordret på oppfølging av det skrivet som OS IL benytter som velkomsthilsen 
til gjestende lag og publikum. 
 
C. Oslo Podium 
President og GS ga en kort statusrapport på møtet, herunder forslag om en mulig 
formalisering av samarbeidet med Totalprosjekt. 
 
D. Kontorlokalene på Ullevaal 
GS ga en kort statusrapport på området. 
 
E. GTP 2010/2011 
Omforent forslag (NHF – Norsk Topphåndball) ble referert på møtet.   
 
F. Samarbeid WWF – Norge  
GS ga en kort statusrapport på området, vedrørende årlige rammer for kjøp av klimakvoter.  
Saken settes på kartet til møtet i mars. 
 
G. Utredningsarbeid i forbindelse med Norsk Topphåndball og landslagsspillere 
Kort statusrapport ble gitt på møtet. 
 
H. Rapporter fra aktiviteter  
Det ble referert kort fra møter med Norsk Topphåndball: 

- Første møte angående mediavtale og rammeavtale mellom NHF og NTH avholdt.  
Fra NHF møtte Generalsekretær Per Otto Furuseth og markedssjef Gunnar Nybø og 
far NTH møtte styremedlem Espen Carlsen og daglig leder Arild Østeby. 
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Rapportene tatt til orientering. 
 
I tilknytning til punkt C gir Forbundsstyret President og Generalsekretær fullmakt til å inngå 
samarbeidsavtale med Totalprosjekt innenfor en kostnadsramme på NOK 100.000,-. 

 

 

 

 
 

  

Karl-Arne Johannessen (president)   Nina Britt Husebø  (visepresident) 
 
 

  

   (styremedlem)      (styremedlem) 
   
 
Forbundsstyrets og Arbeidsutvalgets protokoller er offisielle og bindende for organisasjonen 
når minimum 2 av de 4 overstående medlemmer av Forbundsstyret har signert protokollen. 
 
 


